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Câciu,despre subventionarea gigacaloriei: Ministerul Finantelor are resursele de a

rezolva problema;vrem sa avem o discutie cu primarul Capitalei

Ministerul Finantelor are bani pentru subventionarea gigacaloriei în Capitala, dar trebuie sa aiba loc o

discutie corecta si aplicata cu primarul general Nicusor Dan, care trebuie sa înteleaga faptul ca banii de la

bugetul de stat vin, dar nu pentru a sta în conturi deficitare, ci pentru oameni, a declarat vineri, la finalul

sedintei de Guvern, ministrul Finantelor, Adrian Câciu.

 

"Am avut o discutie informala pe tema aceasta. Trebuie sa ne vedem cu domnul Nicusor Dan. Este foarte simplu

sa spunem alocam bani. Sa stiti ca Primaria Capitalei are bani. Un primar gospodar putea sa mute prin hotarârea

Consiliul General, pe baza rectificarii bugetare interne si locale, trebuia sa rezolve problemele. Avem cum sa

alocam acesti bani, dar va trebui sa avem o discutie foarte corecta si foarte aplicata cu domnul primar general,

pentru ca aici nu e între Ministerul Finantelor, Ministerul Energiei si primarul Capitalei. Este vorba despre oameni.

Sunt bucurestean si traiesc aceeasi drama ca si dumneavoastra si nu avem, nici dumneavoastra si nici eu, nicio vina

pentru faptul ca cineva nu e gospodar, ca n-are bani, cineva nu-l mai finanteaza, daca trebuia sa-l finanteze etc", a

spus Câciu.

 

El a subliniat ca a decis ca, dupa minivacanta, poate pe 10 decembrie, sa aiba loc discutia cu toate partile

implicate, pentru a nu se ajunge la actiuni de control.

 

"Am decis ca dupa aceasta minivacanta si întoarcerea tuturor la lucru, pentru ca unii probabil nu sunt la munca,

vorbesc de demnitarii primari, sau mai ales de domnul Nicusor Dan, nu stiu daca va fi disponibil. Dar eu sunt

disponibil sa discut cu el chiar si în aceasta minivacanta. Vom avea discutii cu ministerele de resort care sunt

implicate, Ministerul Finantelor, ca finantator, Ministerul Energiei, Ministerul Dezvoltarii, pentru ca aici e un risc

si pentru Primaria Capitalei sa aiba o problema cu cotele defalcate pe TVA anul viitor, si cu domnul primar, care

trebuie sa înteleaga un lucru: banii de la bugetul de stat vin, dar banii aceia trebuie folositi nu pentru a sta în

conturi deficitar distribuite, ci pentru oameni. Poate pe 10 decembrie încolo sa închidem aceasta situatie. Vrem sa

avem o discutie în interesul cetatenilor. Nu vrem sa ajungem în actiuni de control, în situatia în care trebuie ca stat

sa luam masuri pentru protejarea propriilor cetateni fata de un primar ales de cetatenii acestei urbe", a explicat

ministrul Finantelor.

 

Întrebat ce suma ar putea fi alocata pentru subventie, în contextul în care primarul general a solicitat peste 900

milioane lei, el a reiterat ca ministerul are resursele pentru a rezolva aceasta problema, dar ajutorul trebuie sa fie

corect si fara a risipi banii.

 

"Nu e vorba de cât estimeaza dânsul. El a estimat si a doua zi dupa ce a fost ales ca facem dus cu apa calda. Noi,

cei care suntem implicati în aceasta discutie, trebuie sa vedem ce s-a întâmplat cu banii dati pâna acum. Trebuie sa

vedem care sunt solutiile lui. Nu e vorba de a achita o suma suplimentara, e vorba de a da niste bani din nou, iar

dumneavoastra si cu mine sa nu primim acea caldura. Pentru ca asta s-a întâmplat în Bucuresti. (..) Aceasta

Primarie a Capitalei e cea mai bogata primarie din România. Când a avut nevoie de la bugetul de stat a primit pe

ceea ce si-a prognozat ca si cheltuieli. (...) Ministerul Finantelor si acest stat au resursele de a rezolva problema.

Dar în România exista democratie, avem demnitari alesi în functii de primari care dau oarecum cu subsemnatul,

daca pot sa spun asa, în fata concetatenilor care i-au ales. Noi îi ajutam, dar corect si fara sa risipim banii. Pentru

ca bani la Primaria Capitalei s-au dus si în acest an, s-au dus si anii trecuti. De ce aceasta primarie mereu

acumuleaza datorii tocmai pe acest subiect? De ce Termoenergetica în momentul în care stie care sunt problemele

de sistem are niste chestiuni de negociere care nu sunt neaparat transparente. Hai sa vedem cum s-a stabilit pretul,

cum s-au stabilit arieratele, daca s-au platit din arierate", a mai spus Adrian Câciu.
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El a adaugat ca probabil pe 10 decembrie va avea loc discutia cu reprezentanti de la Ministerul Finantelor,

Ministerul Energiei, Ministerul Dezvoltarii, Primaria Capitalei si Termoenergetica pentru a vedea ce este de facut

si apoi va comunica solutiile.

 

Primarul general al Capitalei, Nicusor Dan, a anuntat vineri ca a propus cresterea la 280 de lei a pretului

gigacaloriei suportat de catre bucuresteni, dar ca aceasta varianta nu este agreata de catre USR si PSD.

 

"Propunerea pe care am facut-o consilierilor generali a fost ca, începând de la 1 decembrie 2021, pretul pe care

bucurestenii sa îl plateasca pentru gigacalorie sa fie 280 de lei, TVA inclus. Aceasta propunere a rezultat dintr-o

discutie cu consilierii din majoritate, a fost îmbratisata de PNL si PMP, nu si de catre USR, iar PSD s-a pronuntat

public împotriva maririi tarifelor. Pâna la o noua hotarâre de Consiliu General, care sa stabileasca tarifele pentru

populatie, bucurestenii vor plati cât platesc din 2011, adica 164 de lei pe gigacalorie", a spus edilul general.

 

Primarul general a reamintit ca a solicitat sustinerea Guvernului în ce priveste subventia la caldura si s-a aratat

optimist ca va exista un sprijin financiar.

 

"Consider ca este rezonabil, pentru a putea trece cu totii peste aceasta iarna, sa existe o contributie echilibrata din

partea Municipalitatii, din partea Guvernului si din partea cetatenilor. Presiunea pe bugetul local care vine din

diferenta de pret între 280 de lei si 164 de lei este 320 de milioane de lei pe an. 320 de milioane de lei pe an este o

suma importanta, cu care pot sa fie facute foarte multe lucruri care sa fie utile comunitatii", a aratat primarul. 
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